



Ali Marshad
Deputy Group CEO- Buy-Side
SICO BSC (c)

Bahrain Liquidity Fund Marks 10 Years of Supporting Trading Activity on Bahrain Bourse

Average Daily Trading Value on Bahrain Bourse Up 69% Since the Fund's Inception

SICO BSC (c), a leading regional asset manager, broker, market maker, and investment bank, with direct presence in Bahrain, Saudi Arabia, and the UAE, marks the 10th anniversary of the Bahrain Liquidity Fund (BLF), which it has managed since the Fund's inception in June 2016. Over the past decade, BLF has played an important role in supporting liquidity, market depth and trading activity on Bahrain Bourse.

The Fund was established to enhance liquidity on Bahrain Bourse by narrowing bid-ask spreads, improving market depth and supporting trading efficiency, providing two-way liquidity across Bahrain Bourse-listed securities while seeking to generate absolute returns for investors around the level of market returns.

Over the last decade, Bahrain Bourse has experienced a notable increase in trading activity. Prior to the launch of BLF in June 2016, the Average Daily Trading Value (ADTV) stood at BHD 638 thousand during the 2011-2016 period. Since the Fund's inception, ADTV has increased to BHD 1.08 million, representing overall growth of 69%. During this period, BLF contributed approximately 24% of Bahrain Bourse's total trading activity, highlighting its role as one of the market's key liquidity providers.



علي مرشد
نائب الرئيس التنفيذي للمجموعة لأعمال إدارة
الأصول والاستثمارات الخاصة
سيكو ش.م.ب. (م)

صندوق البحرين للسيولة يعزز حركة التداول بعد عقد من إطلاقه ارتفاع المتوسط اليومي لقيمة التداولات في بورصة البحرين بنسبة 69% منذ تأسيس الصندوق

أعلنت سيكو ش.م.ب (م)، البنك الإقليمي الرائد في مجال إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية والذي يتمتع بتواجد راسخ في البحرين والسعودية والإمارات، عن مرور عشر سنوات على تأسيس صندوق البحرين للسيولة الذي تديره سيكو منذ يونيو 2016. وقد أسهم الصندوق خلال هذه الفترة في تعزيز السيولة وعمق السوق وتنشيط حركة التداول في بورصة البحرين.

تأسس الصندوق بهدف تعزيز السيولة في بورصة البحرين من خلال خفض الهامش بين أسعار الشراء والبيع، وتحسين أداء السوق، ورفع الكفاءة في أنشطة التداول، وذلك من خلال توفير السيولة على جانبي البيع والشراء للأوراق المالية المدرجة في البورصة. كما يسعى الصندوق إلى تحقيق عوائد للمستثمرين تتماشى مع مستويات عوائد السوق.

وعلى مدى السنوات العشر الماضية، شهدت بورصة البحرين نمواً ملحوظاً في نشاط التداول، حيث ارتفع المتوسط اليومي لقيمة التداولات من 638 ألف دينار بحريني خلال الفترة من 2011 وحتى إطلاق صندوق البحرين للسيولة في يونيو 2016، إلى 1.08 مليون دينار بحريني منذ تأسيس الصندوق وحتى تاريخه، وذلك بزيادة قدرها 69%. حيث ساهم الصندوق خلال هذه الفترة بنحو 24% من إجمالي قيمة التداولات في بورصة البحرين، ما يعكس دوره الفاعل في تعزيز السيولة وتنشيط حركة التداول في السوق.

وتعليقاً على ذلك قال الأستاذ علي مرشد، نائب الرئيس التنفيذي للمجموعة لأعمال إدارة الأصول والاستثمارات الخاصة: “يعكس ما حققه صندوق البحرين للسيولة على مدى السنوات العشر الماضية أهمية التعاون بين مختلف أطراف السوق في دعم تطور سوق رأس المال في مملكة البحرين. فمنذ تأسيسه، أسهم الصندوق في تعزيز السيولة وعمق السوق وتنشيط حركة التداول، وهو ما تعكسه النتائج التي نشهدها اليوم. ونتقدم بهذه المناسبة بخالص الشكر والتقدير إلى مصرف البحرين المركزي وبورصة البحرين والمستثمرين المؤسسين للصندوق على دعمهم وثقتهم والتزامهم المستمر، حيث كان لهذا الدعم دور أساسي في نجاح الصندوق واستمراريته. ونعتز في سيكو بدورنا كمدير للصندوق منذ تأسيسه، ونتطلع إلى مواصلة العمل مع شركائنا لدعم تطور السوق وتعزيز تنافسيته على المدى الطويل”.

ويتوافق الدور الذي يضطلع به صندوق البحرين للسيولة مع أهداف خطة تطوير أسواق رأس المال لبورصة البحرين 2026-2028 “ارتقاء”، لا سيما فيما يتعلق بتعزيز السيولة وتطوير أنشطة صناعة السوق ورفع كفاءة السوق، بما يدعم مواصلة تطوير سوق رأس المال في مملكة البحرين.

– انتهى –

نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 8.9 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل: سيكو إنفست وهي دار وساطة مالية مقرها أبوظبي، وسيكو المالية المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنكاً إقليمياً موثق يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها عام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسساتية قوي، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 150 موظفاً متميزاً عبر المجموعة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس

مدير العلاقات العامة، سيكو

هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)

البريد الإلكتروني: noweis@sicobank.com

Commenting on the milestone, Ali Marshad, Deputy Group CEO – Buy-side at SICO said: “The Bahrain Liquidity Fund’s achievements over the past ten years demonstrate the importance of collaboration among market participants in supporting the development of Bahrain’s capital market. Since its inception, the Fund has contributed to enhancing liquidity and market depth and stimulating trading activity, as reflected in the results we see today. On this occasion, we extend our sincere appreciation to the Central Bank of Bahrain, Bahrain Bourse and the Fund’s founding investors for their continued support, trust and commitment, which have been instrumental to the Fund’s success over the past decade. At SICO, we are proud of our role as Fund Manager since inception and look forward to continuing to work with our partners to support the market’s development and enhance its long-term competitiveness.”

The Bahrain Liquidity Fund’s role is aligned with the objectives of Bahrain Bourse’s 2026–2028 Capital Market Development Plan, “Elevate” particularly its focus on enhancing liquidity, developing market-making activities and improving market efficiency, supporting the continued development of Bahrain’s capital market.

– Ends –

About SICO

SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank with USD 8.9 bn in assets under management (AUM). Today, SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and also oversees two wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Invest, and a full-fledged capital markets services firm, SICO Capital, based in Saudi Arabia. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region’s major equities. Since its inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank’s continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 150 exceptional employees.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: noweis@sicobank.com